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   مهدي خرامان
فصل پنجم س��ريال فرار از زندان نمون��ه خوبي براي بیان 
يك دروغ باورپذير است، سريالي كه مخاطب خود را ناامید 
مي كند اما ش��ايد به هدف اصلي خود رسیده است. هدف 
چیست؟هدف بیان روايتي با خط داستاني توطئه محور و 
لايه لايه است، اما در پس پرده تحريف حقايق در بستر يك 

پیرنگ نسبتاً جذاب است.
ابتدا مخاطب به دنبال خط اصلي داس��تان، يعني فرار 
مايكل از زندان مركزي صنعا و كش��ور يمن اس��ت، اما 
ضعف هاي بالا زماني به وجود مي آيد كه نويس��ندگان 
اثر، انرژي و تفكرش��ان را در جاي ديگري هزينه كرده 
باشند، يعني خوب دروغ گفتن، دروغي با كلیدواژ هايي 
از قبیل جنگ يمن، يك جنگ داخلي است، هرج و مرج 
به واس��طه حضور داعش اس��ت، تحريف چهره اسلام و 
تروريس��م، عدم دخالت دولت امريكا در ايجاد داعش، 
ناامیدي مردم يمن، تحريفاتي كه با اس��تفاده از فنوني 
مانند» دروغ گفته ها و دروغ ناگفته ها «، » اصل و استثنا 
در روايت « »حركت از پل��ه دوم«»دروغ بزرگ و دروغ 
اساسي«، معیار هايي كه در فصل پنجم فرار از زندان از 

آنها استفاده شده است.
دروغ گفته ه��ا و دروغ ناگفته ه��ا: اگرچه ه��ر دروغي 
تلاش��ي براي فريب اس��ت، اما هر طرح فريبي الزاماً در 
حیطه دروغ نمي گنجد. چنانكه اگر كسي به جاي ذكر 
ارائه عدد دقیق كشته ش��دگان يك حادث��ه، عامداً و در 
غیرمواردي كه دسترس��ي به آمار دقی��ق وجود ندارد، 
حاصل جمع افراد كش��ته و زخمي را يكج��ا ارائه دهد، 
هرچند رقم مذكور مصداق فريب خواهد بود اما مسلماً 

غلط و دروغ نیست. 
در س��ريال فرار از زندان، مخاطب چ��ه مي بیند، اول 
اينكه ش��هري به نام يمن در جنگ اس��ت)هر روز در 
اخبار همین را مي گويند و حقیقت است( دوم يكي از 
بزرگ ترين سركرده هاي داعش در يمن حضور دارد و 
بعد از فرار كشته مي شود )براساس اخبار هاي رسمي 
در سال نود و پنج 14 نفر از اعضاي القاعده در پي يك 
شورش از زندان مركزي ش��هر يمن فرار مي كنند، اما 
بعد از س��ه روز همه آنها به هلاك مي رس��ند(، زماني 
يك خبر دروغ پیروز مي شود كه در ابتدا مخاطب را با 
اخباري حقیقي اعتمادش جلب شود و سپس دروغ ها 
بیان شود، دروغ هايي به روش حركت از پله دوم، يعني 
ش��روع روايت از يك واقعه بدون بیان ريش��ه و رعايت 

سلسله علت و معلولي آن، به همین دلیل در سريال در 
بدو ورود به داستان مخاطب ناگهان با چنین ديالوگي 
روبه رو مي ش��ود»يمن درگیر جنگ داخلي است« اما 
حقیقت چیز ديگ��ري مي گويد، حقیقت��ي كه خبر از 
تجاوز عربستان در پي حمايت از رئیس جمهور فراري 
يمن يعني منصور هادي مي دهد، تجاوزي كه باعث اين 
هرج و مرج ها مي شود، اما همان طور كه رئیس جمهور 
امريكا به ديدار پادشاهان عربس��تاني مي رود و از آنها 
حمايت مي كند و يا سازمان بین الملل گزارش دخالت 
عربستان در حادثه 11 س��پتامبر را از بین مي برد، در 
اينجا هم مخاطب حتي يك ديالوگ درباره عربس��تان 

نمي شنود.
اصل و استثنا در روايت: ظاهري با دو روايت متضاد، براي 
رعايت بي طرفي و جامعیت آورده، يك روايت را اصلي و 
ديگري را استثنا وانمود مي كند، مخاطب يك مسئله كلي 
مي بیند، اسلام باعث ايجاد تفكري ترسناك به نام داعش 
شده است، پس تمامي مسلمان ها آدمكش هستند، اما 
در اين روايت نويسنده با هوش��مندي يك استثنا قائل 
مي ش��ود كه جامعیت را از دس��ت نده��د، و مخاطب با 
كاراكتر»سي نوت« روبه رو مي شود كه مي خواهد چهره 
خوبي از مسلمانان نشان دهد و يا از سوي ديگر نا امیدي 
مردم يمن از كشور، فرار آنها، و بي اعتمادي مردم به نظام، 
و در میان آنها پدر و دختري ك��ه اعتقاد دارند بايد براي 
سرزمین شان بجنگند، البته آنها هم تا پولي نصیب شان 

مي شود از يمن فرار مي كنند.
و در آخر دروغ بزرگ و اساس��ي: دروغ��ي كه هر چقدر 
بزرگ تر باش��د باورپذيري آن بیشتر مي شود، دروغي از 
جنس عدم دخالت امريكا در ايجاد تروريسم، دروغي كه 
آنقدر بزرگ است كه تي بگ باورش مي كند و مي گويد: 
»من تا حالا فكر مي كردم داعش رو امريكا ساخته است«، 
تحريفي كه قصد خارج كردن نقش امريكا از تربیت اين 
حیوان وحش��ي را دارد، اما هی��لاري كلینتون در كتاب 
خود با عنوان »گزينه هاي دش��وار« به صراحت اينگونه 
نقل مي كند: »من به 112 كشور جهان سفر كرده بودم 
و با برخي از دوس��تان اين توافق حاصل شد تا به محض 
اعلام تأسیس داعش اين گروه به رسمیت شناخته شود 
اما ناگهان همه چیز فروپاش��ید. توافق شده بود تا دولت 
اس��لامي)داعش( در روز 5 / 7 / 2013 اعلام ش��ود و ما 
منتظر اعلام تأسیس آن بوديم تا ما و اروپا هرچه سريع تر 

آن را به رسمیت بشناسیم.«

در پي اظهارات محمدحسين مهدويان، كارگردان فيلم سينمايي 
»ايستاده در غبار« به پخش ميني س�ريال اين فيلم در صدا و 
سيما، محمد ذوقي مسئول روابط عمومي سازمان اوج با انتشار 
متني در صفحه شخصي خود به اين اظهارات واكنش نشان داد. 

به گزارش »جوان« متن محمد ذوقي به شرح ذيل است: 
مهدويان عزيز سلام!

متنت را كه ديدم، مي خواستم تماس بگیرم كه با هم بنشینیم، چايي 
بخوريم و گپي بزنیم. ولي از صبح خیلي ها سؤال كرده اند از من درباره 
پست اخیرت، و اين چندمین بار بود كه پست گذاشتي برايمان و ما را 
رنجاندي و سؤالات خلق الله را به سوي مان گسیل داشتي. اين بار هم 
مثل خیلي اتفاق هاي ديگر بهترين راه سكوت است ولي چند خطي از 
برادر كوچكت:  حاج احمد مرد جهاد و عمل بود. درست همانطور كه 
تو با ذوق و شوق بعد از دو سال تحقیق درباره شگفتي و ما كیفور شديم 
و از خدايمان بود كه كسي بیايد و يك كاري سینمايي بكند براي حاج 
احمد. بدون حرف و ادعا، اين بار عمل، براي اولین بار در اين سي و چند 

سالِ نبودن حاج احمد. و بعد از آن همه تحقیق، مستند و... اهل فن، 
درباره اين شیرمرد جهاد و بعد از پژوهش هاي خودت و با تجربه اي كه 
از »آخرين روزهاي زمستان« داشتي، گفتي بهترين راه براي روايت 
اين همه تحقیق، يك سینمايي و يك سريال است. ما با هم نشستیم. 
گفتي كه سینمايي بسازيم، و بعد كه ديده شد تازه سريال را پخش 
كنیم. و ما با هم حرف زديم، و از همه مهم تر به هم تعهد داديم كه يك 
فیلم سینمايي و يك میني سريال درباره حاج احمد تولید كنیم. ما 
هم به سیاق بقیه برنامه هايمان به صداوسیما »تعهد« داديم كه يك 
سريال جذاب به نام ايستاده در غبار برايتان كنار گذاشته ايم. و البته 
كه برايم عجیب بود كه در مورد تهیه سريال گفته بودي: »من هم به 
دلايلي بايد تن در مي دادم!« حالا خدا خواس��ت و تو بعد از ايستاده 
در غبار شدي »محمدحس��ین مهدويان«ي كه همه سینما مثل ما 
دوستت دارند. و بعد كه در مورد سريال حرف زديم، تو لابد تصمیمت 
عوض شد يا هرچه، و نیامدي پاي سريال. هر چه گفتیم برادر حسین! 
بیا قربانت برويم، بیا دور سرت بگرديم، نیامدي كه نیامدي. بر خلاف 
آن تعهد! آخر مَشتي! مگر خودت نبودي كه خط اصلي تدوين سريال 
را دادي؟ كسي دخالتي در بخش بندي س��ريال و گرفتن راش هاي 
سريال داشته جز خودت؟! از روي بخش هاي جديد سريال هم معلوم 
است كه به نیت يك میني سريال و يك سینمايي ضبط كرده بودي. 

البته هنوز هم دير نشده رفیق جان!
ما همچنان بر عهد خود هس��تیم. خداي ما بعد از س��یمرغ هاي 
جشنواره هم خداي »اوفوا بالعهد« است. تو دوست ديرين مايي. اگر 
فرصت كردي بنشینیم و سريال را ببینیم و گپ بزنیم و كیف كنیم 

از ديدن و شنیدن حاج احمد.

خداي ما بعد از سيمرغ جشنواره هم خداي »اوفوا بالعهد« است

واكنش اينستاگرامي مسئول روابط عمومي سازمان اوج به پست مهدويان
   محمد علي ميرزايي

نشس�ت خب�ري دومي�ن جش�نواره هن�ري و هماي�ش 
بين الملل�ي حق�وق بش�ر امريكاي�ي ب�ا حض�ور دكت�ر 
مصطف�ي آجرل�و، دبي�ر جش�نواره و اهال�ي رس�انه در 
س�الن اميرحس�ين ف�ردي ح�وزه هن�ري برگ�زار ش�د. 
در اين نشست آجرلو در خصوص جشنواره و محوريت آن گفت: 
در تیرماه سال 1394 مقام معظم رهبري موضوع حقوق بشر 
امريكايي را مطرح كردند و گفتند خوب اس��ت 7 تا 12 تیرماه 
به نام حقوق بشر امريكايي مطرح شود. بنابراين تصمیم بر اين 
شد كه در سالگرد اين موضوع فعالیت هاي هنري در اين زمینه 
داشته باشیم. در بخش بین المللي هم در 10 كشور نمايشگاه 
و نشست هاي تخصصي با اين موضوع برگزار شد كه به همراه 
آن ما پك نمايشگاه را در اختیار آنها قرار داديم كه موضوع آن 
حقوق بشر امريكايي است. وي افزود: بخش هاي موشن گرافیك، 
ايپوگرافي، پوس��تر، كاريكات��ور و نماي��ش راديويي در بخش 
داخلي و پوس��تر و كاريكاتور در بخش بین الملل همچنین از 
ديگر بخش هاي اين جش��نواره اس��ت و آثار تولید شده را هم 
به صورت رايگان در اختیار رس��انه ها از جمله صداوس��یماي 
جمهوري اسلامي ايران قرارداديم. هدف ما از اين كار اين بود 
كه اين جشنواره تعامل خوبي را با مردم برقرار كند و اينكه در 
سطح شهر و میادين هم با سازمان زيبا سازي شهرداري تهران 
رايزني هايي داشتیم كه آثار در اين سطح هم اطلاع رساني شود. 
وي در خصوص مهمانان و اختتامیه جشنواره خاطرنشان كرد: 
مراسم اختتامیه از چند بخش تشكیل ش��ده و ما از بزرگان و 

مهماناني از جمله دكتر محسن رضايي، دكتر علي اكبر ولايتي، 
مهندس عزت الله ضرغامي و دكتر كدخدايي و حجت الاسلام 
خاموشي رئیس سازمان تبلیغات اسلامي و آقاي محسن مومني 

شريف رئیس حوزه هنري دعوت به عمل آورديم. 
ما در مراسم اختتامیه قرار است از هنرمنداني كه در اين زمینه 
آثار فاخري تولید كردند تقدير و تجلیل به عمل آوريم و يكي از 
آنها استاد اسفنديار قره باغي است كه به واسطه سال ها حضور در 
عرصه موسیقي از ايشان تجلیل خواهیم كرد و ديگر هنرمند هم 
آقاي پرويز شیخ طادي، كارگردان برجسته كشورمان است كه 
ايشان هم آثار فاخري در اين رابطه تولید كردند كه از ايشان هم 
تقدير و تجلیل خواهیم كرد. آجرلو اضافه كرد: ما سال گذشته 
هم كتاب پژوهشي داشتیم كه كتاب كاملي در قالب مجموعه 
مقالات است. در اين دوره از جشنواره هم میزبان انديشمندان 
و دانشمنداني از كشورهاي ديگر هستیم كه نشست هايي را در 

دانشگاه ها شهر تهران برگزار مي كنند.

در نشست خبري جشنواره حقوق بشر امريكايي مطرح شد 

تجليل از پرويز شيخ طادي

   محمدصادق عابديني
س�يدعمار حكيم، رئيس مجلس اعلاي عراق 
در مراس�م افتتاحي�ه نهمين اج�لاس مجمع 
عموم�ي اتحادي�ه رادي�و و تلويزيون ه�اي 
اس�لامي كه روز گذش�ته در مش�هد مقدس 
آغاز به كار كرد، خواس�تار توجه رس�انه هاي 
كشورهاي مسلمان به همگرايي ميان مذاهب 
اس�لامي و احي�اي فرهن�گ اس�لامي ش�د. 
نهمین اجلاس بین المللي راديو و تلويزيون هاي 
اسلامي از روز گذشته آغاز به كار كرد. در كنار 
اين مجم��ع بین الملل��ي هفتمین ب��ازار فیلم 
اسلامي با بیش از 133 شبكه و مؤسسه از بیش 

از 20 كشور جهان حضور دارند. 
   عمار حكيم: رسانه يعني شجاعت

در مراس��م آغاز به كار اج��لاس مجمع عمومي 
اتحاديه راديو و تلويزيون هاي اس��لامي، كه روز 
گذشته در مشهد مقدس برگزار شد، چهره هاي 
سیاسي و فرهنگي جهان اسلام به بیان ضرورت 
همگرايي رس��انه اي می��ان ش��بكه هاي راديو و 
تلويزيون��ي جهان اس��لام تأكید كردن��د. رئیس 
مجلس اعلاي عراق در اين مراسم طي سخناني 
گفت: ما به رسانه هاي جهان اسلام بايد بگويیم اگر 
رسالتي را بخواهند بر دوش بكشند، اين است كه 
رسانه داراي هدف است و به دنبال احیاي فرهنگ 
است و نه به دنبال برانگیختن مسائل حاشیه اي. 

وي با درخواست از رسانه هاي كشورهاي اسلامي 
براي تلاش در جهت رس��یدن به وحدت اسلامي، 
تصريح ك��رد: وحدت نه تنها ش��عار نیس��ت بلكه 
راهكاري ملي براي كش��ورهاي اس��لامي است و 
وحدت عملي توسط رسانه ها بین مذاهب اسلامي 
برقرار شود. حكیم افزود: رس��انه وحدت بخش به 
دنبال پررنگ كردن نقاط وحدت است و هرگز به 
دنبال مسائل ساختگي و غیرحقیقي نیستند. رئیس 
مجلس اعلاي اسلامي عراق گفت: ما بايد با اخلاق و 
اخلاق مداري اسلام را تبلیغ كنیم و رسانه اسلامي 
هرگز به دنب��ال فرقه گرايي نیس��ت و اين اولويت 
رسانه هاي اسلامي اس��ت. حكیم افزود: رسانه در 
دين اسلام از اهمیت زيادي برخوردار است و بايد 
با روش��نگري اين راه را ادامه دهیم و به ويژه براي 
مقابله با داعش يكصدا عمل كرده و يكصدا مفهوم 
حقیقي را به مخاطبان منعكس كنیم. وي با اشاره 
به اينكه در ديدگاه اسلامي ما رسانه ها بايد منصفانه 
عمل كنند، گفت: ما به دنبال همگرايي با پیروان 

مذاهب اسلامي هستیم و بايد روي نقاط اشتراك 
كار كرده و بر دستاوردهاي حقیقي خودمان تأكید 
كنیم و اين خوش بیني را داشته باشیم كه ديگران 
همنوع و هم كیش ما هستند و همدرد و هم عقیده 
با ما هستند و وقتي سخن از رسانه مي گويیم بايد 
تأكید كنیم كه رسانه بايد شجاعت و صراحت داشته 

باشد و حرفش را با شفافیت اعلام كند. 
   شمخاني: رسانه هاي اس�لامي نگذارند 
موضوع�ات فرع�ي جايگزي�ن موضوعات 

اصلي شود
دريابان علي شمخاني، نماينده مقام معظم رهبري 
و دبیر شوراي عالي امنیت ملي نیز در مراسم آغاز 
به كار مجمع عمومي اتحاديه راديو و تلويزيون هاي 
اسلامي، گفت: بايد از هرگونه افراط گري مذهبي 
در رسانه ها و نزاع هايي كه صرفاً منافع سرويس هاي 
اطلاعاتي بیگانه و نظام سلطه را محقق مي سازند، 
پرهیز شود و ظرفیت هاي جهان اسلام به سمت 
امور اصلي و اولويت هايي همچون رشد اقتصادي، 
قدرت يافتن در معادلات جهاني و استقرار صلح و 
امنیت هدايت شود. وي قدرت سازي در خدمت 
اهداف جهان اس��لام، آگاه س��ازي افكار عمومي 
جهاني نسبت به واقعیت هاي دين حنیف اسلام 
و مقابله مؤثر با عملیات رواني علیه محور مقاومت 
را به عنوان كارويژه فعالیت رسانه هاي كشورهاي 
اس��لامي مورد تأكید قرار داد و افزود: شناسايي 
ظرفیت ه��ا و جهت دهي هدفمند ب��ه آيین هاي 
تقويمي چون حج، اربعین و مناسبت هاي مشترك 
میان مذاهب اس��لامي از ضرورت هايي است كه 
مي تواند جهانیان را با ارزش هاي انساني و جهان 

شمول دين اسلام آشنا نمايد. 
دبیر شوراي عالي امنیت ملي با تأكید بر ضرورت 
تبیین اهداف انقلاب اسلامي در فضايي كه نظام 
سلطه بر ايجاد فتنه هاي مذهبي در جهان اسلام 
متمركز شده است، اظهار داش��ت: همه مذاهب 
و حكومت هاي اسلامي در مس��یر تحقق اهداف 
حق طلبانه بايد انقلاب اسلامي را مدافع و پشتیبان 
خود دانسته و جمهوري اس��لامي ايران را متحد 
راهبردي خود ببینند. علي شمخاني همچنین از 
مديران و اصحاب رسانه هاي كشورهاي اسلامي 
خواست كه با گام برداش��تن در مسیر گسترش 
فرهنگ، هنر و تمدن اسلامي، ضمن تولید مدياي 
حلال، زمینه اس��تفاده مخاطبان خود از مدياي 
مب��اح را نیز فراه��م كنند. وي تأكی��د كرد: لازم 

اس��ت اتاق فكر و س��تاد راهبري اتحاديه راديو و 
تلويزيون هاي اسلامي به صورت مستمر و به هنگام 
رسانه هاي جهان اس��لام را نسبت به اولويت هاي 
پیش رو آگاه نموده و اجازه ندهد موضوعات فرعي 

جانشین مسائل اصلي شود. 
   كريميان: رسانه ها زوال صهيونيسم را 

رقم خواهند زد
دبیركل اتحاديه راديو و تلويزيون هاي اسلامي در 
مراسم آغاز به كار نهمین مجمع اين اتحاديه گفت: 
امروز مسئولیت رسانه ها از همیشه سنگین تر است 
و زوال صهیونیسم را رسانه ها رقم خواهند زد و هر 
كدام از ما وظیفه داريم در مسیر گسترش اخلاق، 

معنويت، راستي و درستي حركت كنیم. 
حجت الاسلام والمسلمین علي كريمیان با تأكید 
بر اينكه در جهان امروز نقش بي بديل رسانه ها بر 
افكار عمومي بر هیچ كس پوشیده نیست، اظهار 
كرد: امپراتوري رسانه كه در سیطره صیهونیست ها 
ق��رار دارد اهداف و معادلات سیاس��ي، امنیتي و 

اقتصادي خود را بر جهان تحمیل كند. 
وي با اش��اره به ش��رايط بحراني منطق��ه و فتنه 
جريان هاي تكفیري گفت: امروز در اين ش��رايط 
نقش رسانه بیش از پیش اهمیت دارد و در گیر و 
دار اين شرايط بحراني تلاش دشمن بر آن است كه 
اولويت ها را جابه جا كرده و جريان فلسطین را به 
عنوان محوري ترين قضیه جهان اسلام به فراموشي 
بسپارد. كريمیان خاطرنشان كرد: همزمان با اين 
دوره نشست هفتمین بازار فیلم اسلامي، هفتمین 
جشنواره اتحاد براي ايجاد رقابت سالم و تولید برتر 
و ششمین نمايشگاه تجهیزات رسانه اي و دومین 
نشست فعالان فضاي مجازي برگزار خواهد شد. 

   اسماعيل هنيه: فلسطين مهم ترين محور 
رسانه هاي اسلامي قرار گيرد

رئیس دفتر سیاسي حماس با ارسال پیامي تصويري 
به اجلاس اتحاديه راديو و تلويزيون هاي اس��لامي، 
خواس��تار محوريت قرار گرفتن آرمان فلس��طین 
در رس��انه هاي اس��لامي ش��د و گفت: اين موضوع 
كه آرمان اصلي امت اس��لامي و قدس دستخوش 
نقش��ه هاي مختلف قرار گرفته، موضوع روش��ني 
اس��ت و ما چش��م به اين كنفرانس دوخته ايم كه 
بتواند موضوع فلسطین را همچنان موضوع شماره 
يك جهان اسلام قرار دهد. هنیه از اعضاي اتحاديه 
خواست بر مؤلفه هاي وحدت جهان اسلام به عنوان 
يكي از نیازه��اي مهم امت اس��لامي توجه كنند و 
افزود: امیدواريم در اين جلس��ه موضوع فلسطین 
مورد توجه خاص قرار گی��رد، همچنان كه خداي 
متعال فرمودند امت شما يك امت واحد است بايد 
وحدت را به صورت عملي به جهانیان نشان دهیم 
و به اهداف والاي اسلامي دس��ت يابیم. وي با بیان 
اينكه در اين اجلاس بايد بر رسانه و تبلیغ مبتني بر 
مقاومت تأكید شود، گفت: چرا كه مقاومت اسلامي از 
واژه هاي قابل توجه است و در سايه مقاومت مي توانیم 
به اهداف بلند اسلام دست يابیم. رئیس دفتر سیاسي 
حماس تأكید ك��رد: از مش��اركت كنندگان در اين 
اجلاس مي خواهم ب��ر اعتبار و درس��تي تبلیغ در 
رسانه هاي اسلامي تأكید كنند و اقدامي نكنند كه 
اعتبار اتحاديه را خدشه دار كند، چنانچه رسانه هاي 
ما هدف دار باشند مي توانند در درون خانواده ها نیز 

تأثیر مثبتي داشته باشند.

 رئيس مجلس اعلاي اسلامی عراق 
در مراسم آغاز به كار نهمين اجلاس مجمع راديو و تلويزيون هاي اسلامي:

 رسانه ها به دنبال همگرايي
و احياي فرهنگ اسلامي باشند

 سكوت ديپلماسي فرهنگي 
در مقابل هرزه گويي منافقين  

آن قدر سريال نس��اختیم كه باعث شده تاريخ فراموش 
بشود و نس��ل جوان انقلاب با منافقین آشنا نشوند هر 
سال مس��تندها و گزارش هاي تكراري، روزهايي كه با 
ترورهاي خونین ماندگار شدند مانند هفت تیر يا هفته 
دولت كه فقط با برپايي چند هماي��ش و صرف هزينه، 
بدون هیچ خروجي قابل توجهي تمام مي شوند و هر سال 
آزادانه و به راحتي منافقین بعد از انواع جناياتي كه انجام 
داده اند در فرانسه گرد هم مي آيند و با مظلوم نمايي دم از 
حقوق بشر مي زنند اما اعتراض خاصي در اين باره صورت 

نمي گیرد تا افكار عمومي حقیقت را دريابند.
 فرهنگ فقط گفتن و خواندن نیس��ت، بلكه خواستن هم 
هست، رس��انه هاي ما مجازات اين افراد را بايد بخواهند و 
پیگیر باشند نه تنها از خود آنها و حامیان به اصطلاح حقوق 
بشر و سازمان هاي بین المللي بلكه از دستگاه هاي خودمان 

نیز همین طور.
 اگر سیستم فرهنگي ما فش��ل نبود اول از همه خودمان را 
توبیخ مي كرديم كه چرا ساكتیم و در مقابل خون 17 هزار 
ايراني بي گناه و مانور سیاسي و فرهنگي منافقین در پاريس 
كه هر س��ال با هیاهوي زيادي برگزار مي شود، ديپلماسي 

فرهنگي ما كاري نمي كند؟! 
حقیقت آن است كه ما در عرصه بین المللي هم آن گونه كه 
بايد و شايد ديپلماسي فرهنگي نداشته ايم و همان گونه كه 
گفته شد رس��انه هاي ما بايد اول خودمان را نقد كنند كه 
چرا در تاجیكستان دو بنیاد فرهنگي ما تعطیل مي شود؟! 
چرا در قبال اين همه شانتاژ خبري نهادها و سازمان هاي ما 
دست شان اين قدر خالي است و متأسفانه گاه دست هاي شان 

پر از خوراك هايي براي منافقان است و فعالان ضدايراني. 
به جشنواره كن امسال نگاهي بیندازيد، فیلم هايي در داخل 
كشور و با بودجه ملي تولید مي شوند تا حرف هاي منافقان 
را در پاريس مهر تأيید بزنند و رس��انه اي كنند. جشنواره 
مدافعان حرم يك ماه پیش در تهران برگزار ش��د ولي در 
بخ��ش بین الملل به حد نصاب نرس��ید چراك��ه نهادهاي 

بین المللي ما تقريباً هیچ كاري نمي كنند. 
 بله ما سايت ها و شبكه هايي داريم و رايزن هايي، اما محتواي 
آنها چیس��ت؟! س��ايت ها بیش��تر خبر ترجمه مي كنند؛ 
خبرهايي كه گاه ارزش محتوايي چنداني هم ندارند و برخي 
شبكه هاي ما حتي براي داخل كشور هم خوراك هاي شان 
بیگانه اس��ت. مثلًا آي فیلم به هر بهانه و به هر طريق فقط 
مي خواهد آنتن خود را پر كند. رايزن هاي فرهنگي هم به 
نظر مي رسد بايد خارج از كشور خودمان به سؤال و جواب 
كشیده شوند؛ متأسفانه اين يك حقیقت است كه به بهانه 
صهیونیس��تي بودن فضاي برخي از كشورها يا رسانه هاي 
آنها از نزديك ش��دن به آنها دوري كرده ايم. صهیونیستي 

بودن بهانه خوبي است براي تنبلي ها و كم كاري هاي ما. 
رئیس مركز اس��لامي فاطمه الزهراي برزيل چندي پیش 
درگفت وگو با »جوان« ب��ه همین موضوع اش��اره كرده و 
گفته بود: وقتي وارد برزيل شديم با تعدادي نكنید و نرويد 
و نمي شود روبه رو شديم كه بعداً فهمیديم براي فرار است 

عده اي از مسئولان اين بهانه ها را مي آورند !
اين موضوع درباره بس��یاري از فعالیت ه��اي بین المللي ما 
هم صدق مي كن��د و در واقع سیس��تم فرهنگي ما به جاي 
اينكه انقلاب را كمك كند اغلب مانند ديده باني براي ترمز 
كشیدن انقلابیون ش��ده اس��ت؛ انقلابیوني كه براي دفاع 
از انقلاب اسلامي با كار فرهنگي حس��اب شده و عمیق به 
می��دان مي آيند. اين حرف س��نگیني بود كه بش��نويم در 
امريكاي جنوبي و برزيل سیس��تم فرهنگي م��ا در عرصه 
بین الملل آن قدر سكوت كرده و به بهانه صهیونیستي بودن 
كاري كردند ك��ه در برزيل مردم، ايرانیان ش��یعه را همان 

داعش تصور كنند!
 هنوز فراموش نكرده ايم كه در بازي هاي جام جهاني 98 
وقتي تیم ملي ايران بازي داشت در همین فرانسه فیلم 
دروغین و ضد ايراني »بدون دخترم هرگز« را در تلويزيون 
فرانسه پخش كردند البته ما اعتراض كرديم، ولي فايده 
نداشت درحالي كه حبیب الله كاسه ساز مي گويد: پس از 
پخش مس��تند ادواردو آنیلي ديگر آن فیلم ضد ايراني 

پخش نشد، زيرا دست ما پر بود. 
پاسخ آنهايي كه مي گويند نمي شود و نمي توانیم را همان 
شبي كه منافقین آن گردهمايي كذايي را داشتند، جوانان 
آتش به اختیار كش��ورمان دادند، با هم��ه محدوديت ها و 
ممنوعیت ها كمپین آتش به اختیاره��ا در توئیتر طوفان 
به پا كرد و در كمتر از چند ساعت نه با دروغ و روبات، بلكه 
كاملًا حقیقي هشتك #IranHatesMEKضد سازمان 

منافقین ترند جهاني شد.

وَ قَالَ ]عليه السلام[ مَا زَنیَ 
غَيُورٌ قَطُّ . 

و درود خ��دا ب��ر او، فرم��ود: 
غیرتمند هرگز زنا نمى كند.

معصومه طاهري     یادداشت

 دنباله »فرار از زندان« 
و تحريف »يمن« در روز روشن!

 پيشنهاد پرويز پرستويي
براي راه اندازي كمپين »پرواز655«

پرويز پرس�تويي از هموطنانمان خواس�ت ت�ا در ۱۲ تير س�الگرد حمله به 
مس�افران ايراني از س�وي ناو امريكاي�ي، عكس و متن�ي از اي�ن واقعه در 
صفحه ش�خصي خود قرار دهند و ديگ�ران را نيز به اين كار تش�ويق كنند. 
پرويز پرستويي به مناسبت سالگرد شهادت بیش از 290 نفر از هموطنانمان در 
پرواز شماره »IR655« كه با شلیك موشك هدايت شونده از ناو يواس اس وينسنس 
متعلق به نیروي دريايي ايالات متحده امريكا بر فراز خلیج فارس سرنگون شد، در 
اينستاگرامش نوشت: اكنون در آستانه سالگرد شهادت بیش از 290 مسافر بي گناه 

هواپیماي ايرباس كشورمان بر فراز خلیج فارس هستیم. 
در س��ال 1367 با دس��تور كاپیت��ان ويل راجرز ماش��ه اي روي صفحه ش��لیك 
موشك هاي ناو فوق پیشرفته وينسنس فشار داده ش��د تا تمامي اين هموطنان 
عزيزمان به ن��اگاه از صفحه رادار زندگي مان محو ش��وند. در حال حاضر و پس از 
29 س��ال همچنان خانواده هاي ش��هداي اين واقعه عزادارند و براي اين جنايت 
محرز هرگز كسي در امريكا و جهان از آنان عذرخواهي نكرد و در عوض و در اين 
سال ها، كاپیتان ويل راجرز و هفت تن از دست اندركاران اين واقعه شوم، دلخوش 
به مدال هاي ) ابراز شجاعت در عملیات رزمي( گرفته شده از ژنرال سالاران ارتش 
و دولت شان هستند. پس بیايیم و در حركت مردمي خود همدرد اين خانواده ها 
باشیم. قبلًا پیشنهاد كردم كه فرودگاه بندرعباس به ياد اين شهدا نامگذاري شود تا 
به صورت رسمي علامت سؤالي باشد اين نامگذاري براي تمامي مسافران پروازهاي 
جهاني بدين فرودگاه كه متأسفانه پاسخي از سوي مراجع ذي ربط دريافت نشد. 

به هرحال امسال پیشنهاد مي كنم كه در سالروز 12 تیرماه و در تمامي پرواز هاي 
داخلي و خارجي خلبانان كشورمان در پیام هايي خودجوش براي مسافران شان 

نامي از شهداي همكارشان در آن پرواز برده و يادشان را گرامي بدارند.

    خبر


